
  

 
 
Aan: Bestuursleden F-ACT Nederland 
Van: Karin Bonouvrie 
Datum: 9 februari 2015  
Betreft: Verslag bestuursvergadering F-ACT Nederland d.d. 2 februari 2015  
Status:        Vastgesteld dd 8 juni 2015 
 
Aanwezig: 

• Niels Mulder (EAOF + stuurgroep) 
• Katinka Kerssens (GGZ NHN) 
• Elsbeth de Ruijter (GGZ InGeest) 
• Nellieke de Koning (GGZ NHN) 
• Ronald van Gool (GGZ Ingeest) 
• Philippe Delespaul (Maastricht Universiteit) 
• Xavier Moonen (LVG, Koraalgroep Sittard) 
• Hans Kroon (Trimbos) 
• Mirjam Schleijpen (GGNet) 
• Karin Bonouvrie (secretariële ondersteuning, notulist) 

 
Afwezig met afmelding: 

• Marjan ter Avest (LPGGZ) 
• Dienke Boertien (KCPhrenos, ervaringswerkers) 

 
 
1. Welkom + kennismaking van onze 2 nieuwe nieuwe bestuursleden Mirjam Schleijpen en Nellieke 
de Koning 
Voorzitter Niels Mulder heet de aanwezigen welkom om 13.45 uur en legt uit dat Philippe Delespaul de 
vergadering telefonisch zal bijwonen ivm problemen met het treinverkeer naar Utrecht.  
Alle aanwezigen stellen zich aan Mirjam en Nellieke voor. 
Mirjam Schleijpen is directeur bij GGNet en is verantwoordelijk voor acute zorg, crisisdienst, beschermd 
wonen en arbeidsrehabilitatie. Heeft ook aantal jaar in het bestuur van Phrenos gezeten. Mirjam gaat de 
taken behorende bij de functie van penningmeester van Katinka Kerssens overnemen. 
Nellieke de Koning is directeur intensieve behandeling en psychiater bij GGZ NHN. Nellieke 
vertegenwoordigt het platform F-ACT Jeugd. Is erg geïnspireerd door de brainstorm invitational van 2014 
in Friesland en vond dat er wezenlijk een goede energie in de groep was waardoor zij graag bestuurslid 
wil zijn.  
Elsbeth de Ruijter vertelt dat zij psychiater en bestuurder bij GGZ InGeest is, en ook bestuurder bij 
Phrenos en NvvP afdelingsvoorzitter EPA  
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2. Mededelingen voorzitter en vaststellen agenda 
De voorzitter meldt dat de volgende vergadering pas op 8 juni kan plaatsvinden, ivm belangrijke 
bespreekpunten – stuk Philippe en Invitational 16/9 - wordt hierdoor besloten om in maart een extra 
(avond) bestuursvergadering van 17.00-21.00 uur in Utrecht in te plannen in een restaurant. Karin pakt dit 
op.  
‘Oproep FACT Congres 2016’ stond in de notulen als agendapunt voor vandaag, was nog niet verwerkt in 
de agenda. Karin Bonouvrie zoekt oproep voor 2015 op en past tekst aan en verstuurt deze aan Niels en 
Katinka voor 1e aanpassing waarnaar deze naar het bestuur wordt gestuurd. Deadline voor opgeven F-
ACT Congres 2016 wordt op 15 mei gesteld. Naschrift: deze is door Karin op 9 feb opgesteld voor Niels 
en Katinka.  
Agendapunt ‘Brief GGZ Nederland aan Minister’ voegt de voorzitter toe aan de agenda en wordt direct 
besproken. Er zijn nog geen duidelijke consequenties voor ambulantisering.   
Hans Kroon geeft aan bij agendapunt 7a ‘voortgang ambulantisering’ de cijfers te willen presenteren. Het 
bestuur stemt in. 
 
3. Mededelingen per bestuurslid 
Nellieke de Koning meldt dat mbt FACT en Transitie het verschil duidelijker moet zijn mbt sociale 
wijkteams van de gemeente die begeleiding moeten geven en de gespecialiseerde GGz voor EPA (FACT 
Wijkteams). Het verschil moet duidelijker zijn.  Voor goede samenwerking tussen FACT en wijkteams 
wil Katinka een enquêteformulier maken en legt het aan Hans voor om tzt te gebruiken. Actie 
Katinka/Hans 
 
Xavier Moonen meldt dat er mbt Platform FACT LVB samen met Laura Neijmeijer van het Trimbos er 
een aantal slagen zijn gemaakt. FORFact en Platform LVB worden nu geïntegreerd. 
 
4. Samenstelling bestuur 
Niels Mulder geeft aan dat hij het voorzitterschap eind 2015/begin 2016 wil overdragen aan een ander 
bestuurslid maar wel bestuurslid wil blijven (vertegenwoordiging EAOF). Verzoek aan een ieder om na te 
denken over nieuwe voorzitter/zelf die rol te willen vervullen.  
 
Katinka Kerssens geeft aan per 1 juni 2015 te stoppen met haar rol als bestuurslid waardoor het 
penningmeesterschap naar Mirjam Schleijpen over wordt gedragen en er ook nog een bestuurslid de rol 
van secretarisschap mag over nemen of dat er evt. een cliëntvrijwilliger voor deze rol wordt betrokken. 
Katinka gaat nu wel verder in RACT. Naschrift: doordat de volgende bestuursvergadering op 8 juni is, 
blijft Katinka t/m 8 juni haar bestuursrol vervullen. 
 
5. Verslag bestuursvergadering 10 november jl.  
Tekstueel 
Na enkele tekstuele aanpassingen/typefoutjes worden de notulen vastgesteld. 
 
Naar aanleiding van  
Bladzijde 1 – ‘scholing’ loopt. Laatste overleg ging niet door ivm afmeldingen. Er is een matrix die bijna 
af is. Nellieke wil concept ontvangen van Ronald en Katinka omdat zij ermee bezig zijn. Actie Katinka 
Bladzijde 1 – ‘merkenrecht’. Is stijlzwijgend akkoord bevonden. Flexibele ACT – ook in Handboek staat 
dit vermeld. Het Handboek wordt op congres aangeboden. De term ‘flexibele ACT ‘ en ‘F-ACT’ moet 
worden gedeponeerd door het bestuur. Actie voorzitter.  
Bladzijde 1 – ‘FACT Congres 2015’. Wordt bij punt 7b besproken. 
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Bladzijde 1 – ‘Financiering bemoeizorg’. Als cliënt geen hulp wil maar het wel moet waardoor het formeel 
bemoeizorg wordt hoeft de cliënt niet te betalen – heeft met wetgeving te maken. 
Bladzijde 2 – RACT. Frits Bovenberg heeft veel vergaderdata ingepland. Katinka / Niels gaan zich oa met 
RACT bezig houden. Actie Katinka/Niels 
Bladzijde 2 – data in 2015: volgende bestuursvergadering van 8 juni is Hans Kroon verhinderd. Op 
donderdag 17 september vindt het FACT Congres in Amsterdam plaats. Op 16 september kan iedereen 
voor de Invitational worden uitgenodigd. 
Actielijst 
Punt 4. zoeken naar vertegenwoordiger FACT Verslaving – actie Hans. Karin zal voorzitter Menno 
Moraal bellen en vragen naar stand van zaken platform zodat contactgegevens aan Hans gegeven kunnen 
worden. Naschrift: 3 februari heeft Menno aan Karin laten weten dat Menno geen voorzitter meer is en 
dat verder niemand de kar van het Platform trekt waardoor geconcludeerd kan worden dat het Platform 
niet meer bestaat. Marianne vd Linde van Bouman GGZ heeft op 29/4 ook gevraagd naar platform. Actie 
Karin ivm contact Marianne  
Punt 5 ‘contact zoeken met vertegenwoordiger LHV voor uitwisseling en gesprek over toekomst 
GGZ/FACT/EPA: actie Elsbeth’ Elsbeth vertelt dat mw nu geen afspraak wenst maar pas als visie /artikel 
gemaakt is dan wordt er met F-ACT Nederland contact opgenomen. Elsbeth zoekt naam mevrouw uit om 
aan Ronald te geven om haar te benaderen voor het FACT Congres. Actie Elsbeth 
Punt 9 ‘Inventarisatie GGZ instellingen financiering bemoeizorg’ Niels Mulder vraagt het bij GGZ 
Nederland na. Actie Niels 
 
 
6. Diverse bespreekpunten 
6a. Leden/Financiën F-ACT Nederland – update Katinka/Karin 
Momenteel heeft F-ACT Nederland 373 leden. Katinka meldt dat er in februari de bijdrage van GGZ 
Friesland – behoorlijk minder hoog - wordt verwacht van het F-ACT Congres 2014.  
6b Brief vanuit Forensisch FACT – zie bijlage – met verzoek aan F-ACT Nederland om deze aan 
kamerleden te sturen. 
Aantal bestuursleden vinden het onverstandig om deze brief ‘van het zorgpadje af’ naar de Kamer te 
sturen. Het is lastig om e.e.a. met getallen te onderbouwen als getallen niet bekend zijn. Elsbeth wil de 
financiering FOR Fact weten welke afwisselend blijkt te zijn. Het bestuur twijfelt aan vorm, timing, 
getallen.  
Hans Kroon koppelt dit bericht terug aan Laura Neijmeijer en stelt een aantal vragen aan haar zoals 
‘hoeveel teams stoppen? ‘Zit krapte bij juridische concretisering?’. Ronald vindt het een goed stuk voor het 
FACT Congres. Actie Hans 
6c. Toekomst van F-ACT (conceptnotitie Philippe) 
Het concept stuk is een goede basis om er verder over in discussie te gaan. Niels verzoekt een ieder om te 
reageren. Het doel is dat Philippe na de vergadering het stuk aanpast en dan wil bespreken op de extra 
avondbestuursvergadering in maart waarna het verder intern kan worden verspreid.  
Elsbeth vraagt om een uitleg voor de + en - tekentjes op blz 2 waar deze voor staan. Philippe meldt dat 
deze aangeven als iets onveranderd is, opnieuw gedefinieerd worden, er een nieuwe inhoud is en niet meer 
in de focus genoteerd gaat worden.  
Maatschappij wil zich met onze doelgroep bemoeien – is positief dat meerdere groepen zich met onze 
doelgroep bezighouden. Gevaar is wel de versnippering en dermate het dichterbij de wijkteams komt. 
Criteria moeten scherper worden gesteld in een geïntegreerd  zorgsysteem. De voorzitter vraagt zich af of 
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er meer vanuit de EPA-patiënten gekeken moet worden zodat de doelgroep iets beter in kaart kan worden 
gebracht. 1/3e herstel bereiken – is nu ingericht volgens FACT model. 
Hoe gaan andere partners zich gedragen wil Xavier weten – de andere partners moeten een duidelijkere rol 
krijgen. 
Ronald stelt voor om het stuk aan een EPA-werkgroep of een landelijk platform voor te leggen. 
Philippe Delespaul geeft aan dat het stuk low profile/informeel gehouden moet worden en maar door een 
aantal mensen gelezen dient te worden. Het belangrijkste is wat het bestuur F-ACT Nederland wil – 
daarna pas naar externen. Belangrijk is om dit aangepaste stuk tijdens de extra avond-vergadering van 
maart te bespreken.  
 
 
7. Voortgang en ontwikkelingen 
7a. Voortgang ambulantisering – mondelinge toelichting Hans Kroon 
Hans presenteert in het kort resultaten van de net uitgekomen Landelijke Monitor Intramurale GGZ 2013 
(zie: http://www.rijksoverheid.nl/documenten-en-publicaties/kamerstukken/2015/01/19/aanbieding-
landelijke-monitor-intramurale-ggz-tweede-meting-2013.html) en geeft een vooruitblik op de nieuwe 
monitor ambulantisering van het Trimbos-instituut. Tussen 2012 en 2013 was er een kleine 
beddenafbouw, met een forsere daling in de intensieve ambulante dbc's, waar volgens het bestuurlijk 
akkoord beddenafbouw gepaard had moeten gaan met ambulante versterking. Een recente peiling onder 
deelnemers aan het Panel Psychisch Gezien wijst op grote angst voor wat komen gaat: men is kritisch over 
de beddenafbouw, vreest te weinig noodzakelijke investeringen in ambulant aanbod en is pessimistisch 
over de grotere rol van de gemeenten. Op verzoek van de bestuursleden wordt het stuk ‘monitor 
intramurale ggz 2013’ van Hans door Karin rondgemaild samen met de conceptnotulen. 
7b. Voortgang F-ACT Congres 2015 (Ronald) 
Ronald vertelt dat het introduceren start met de lezing van Remmers van Veldhuizen, iets wat voor 2016 
ook verplicht dient te worden gesteld. 
De deelnemersprijs van € 225,- gaat omhoog naar € 270,-. De locatie is het Muziekgebouw aan het IJ. 
Familieleden en cliënt krijgen € 70,- korting. F-ACT Nederlandleden krijgen wederom € 25,- korting. Er 
wordt nog nagedacht of een team/groepje van 1 instelling die bijv. met 4 personen komen de 4e gratis mag 
komen. 10% van de winst is wederom voor F-ACT Nederland. De farmaceuten die zich aanbieden worden 
er financieel bij betrokken. 
Katinka meldt dat er in 2014 340 betalende deelnemers waren van de 500 deelnemers. 
Ronald vertelt verder dat het plenaire programma rond is, deze is kort. Dat GGZ InGeest/Arkin als 1e de 
dagvoorzitter uit de cliëntenwereld heeft. Dat burgemeester Eberhard van der Laan het congres opent en 
dat Andries Baard ook een spreker is. Daarna start het theater/ggz gerelateerde voorstellingen. 
Na 3 festival rondes zal Remmers een lezing geven, daarna volgt een mindfuck-fits. Tot nu toe hebben zij 
40 potentiële workshops.  
Geopperd wordt dat ook financials/p&o-medewerkers uit te nodigen, zij krijgen bijna nooit een 
uitnodiging voor een congres.  
 
Idee is om op 16 september – de dag ervoor – de Masterclass gecombineerd met de Invitational te 
organiseren. Het bestuur stemt in. Een goed thema is erg belangrijk. In 2014 was er kritiek op de 
Masterclass – het moet meer een debat-vorm krijgen en actueel zijn. Er moet meer tijd voor genomen 
kunnen worden, bijv diverse rondes debat.  
Het stuk van Philip mbt 1/3e herstel zou hier een goed thema voor kunnen zijn.  
De Masterclass was altijd gratis. In 2015 zal het geld kosten maar kan het op de locatie van GGZ InGeest 
low profile gehouden worden of een farmaceut e.e.a. laten bekostigen.  
 



5 / 6 

   

Geconcludeerd wordt dat het MC/Invitational inhoudelijk als thema het stuk van Philippe Delespaul krijgt 
en dat Arkin/GGZ InGeest de logistiek van e.e.a. regelen. Het blijft MasterClass heten maar met een ander 
programma. Deze keer bijv van 16.00-20.00 uur  of 15.00-19.00 uur incl. eten op het einde. Maximaal 80 
bezoekers – afhankelijk van ruimte en als het vol is, is het vol. Ivm het eten moet de deelnemer betalen.  
 
2 a 3 bestuursleden gaan het overleg van maart voorbereiden. Degene die zich aanbieden zijn: 
Elsbeth, Niels, Philippe en Ronald.  
7c. Het vacuum bemoeizorg in de DBC van de ZVW (toelichting Niels) 
Formeel kent de WGBO geen bemoeizorg en is dit niet gedekt door de ZVW. Bij 1 patient heeft dit geleid 
tot het terugvorderen van de DBC gelden door de verzekeraar bij de GGZ instelling. Deze lacune in de 
wet maakt het lastiger om bemoeizorg te leveren; gelukkig blijft dit in de praktijk vaak onopgemerkt.  
Niels zal bij GGZ NL navragen hoe hier in de praktijk door instellingen mee wordt omgegaan. Graag 
agenderen vlgde vergadering of men nog meer suggesties heeft hoe deze lacune aan te pakken. 
Inschakelen gezondheidszorgadvocaat?  
7d. Ontwikkelingen F-ACT en RACT (toelichting Ronald/Niels/Hans) 
Tweespald FACT versus RACT is voorkomen. Komende maanden zal verder worden gewerkt aan 
ontwikkeling RACT voor NL. Terug laten komen op volgende vergadering.  Actie Karin (agenderen) 
7e. Ontwikkelingen certificering FACT (toelichting Philippe) 
Volgende vergadering bespreken. Actie Karin (agenderen) 
 
8. EAOF Oslo: wie gaat, evt. indien eigen abstract 
Het Eaof Congres te Oslo vindt plaats op 25 en 26 juni. Vrijwel het voltallige bestuur gaat erheen (alleen 
Xavier ziet geen kans).  
  
9. Rondvraag en sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 15.50 uur en dankt een ieder voor zijn/haar inzet. 
 
De volgende reguliere bestuursvergadering zal plaatsvinden op maandag 8 juni 2015 van 13.30-15.30 
uur bij Trimbosinstituut te Utrecht (Kees Trimboszaal). De extra avondvergadering in maart wordt 
ingepland door Karin. 
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ACTIELIJST 
 

No
. 

Datum Lopende Acties   Wie Datum gereed 

1. 01-12-2013   Werkgroep scholing – resultaat concept matrix aan 
  Nellieke sturen omdat zij er mee bezig zijn. . 

 Ronald en Katinka februari 2015 

2. 01-09-2014  Zoeken naar vertegenwoordiger FACT Verslaving 
 NB Platform FACT Verslaving nieuw leven in 
 roepen? 

 Hans Kroon  Februari 2015 

3. 01-09-2014  Naam mevrouw – vertegenwoordiger LHV -  aan  
 Ronald doorgeven die Elsbeth gesproken had over 
 toekomst GGZ/FACT/EPA ivm evt. rol op FACT  
 Congres  

 Elsbeth de Ruijter  Februari 2015 

4. 10-11-2014  Merknaam F-ACT deponeren  Niels en Katinka  Februari 2015 

5. 10-11-2014  Inventarisatie GGZ Instellingen financiering   
 Bemoeizorg. Navragen bij GGZ Nederland. 

 Niels  Februari 2015 

6. 10-11-2014  1e versie position paper FACT 2020  Philippe  Februari 2015 

7 02-02-2015  Enqueteformulier maken ivm goede samenwerking   
 FACT en wijkteams. Katinka maakt opzet en legt  
 aan Hans voor. 

  Katinka/ Hans   Maart/april 2015 

8 02-02-2015   Naam dame vertegenwoordiger LHV aan Ronald  
  geven voor evt. rol op FACT Congres. 

  Elsbeth   Februari 2015 

9  02-02-2015  Reacties bestuur op ‘van het zorgpadje af’ aan 
 Laura Neijmeijer doorgeven. 

 Hans  Februari 2015 

 


